

Assistents:

CIRCUMSCRIPCIÓ DE CASTELLÓ <u>ESTAMENT D'ESPORTISTES:</u> • XARO LÓPEZ ALBA • PAÛL PERALTA AGUILAR • VICTORIA COSTA MORALES <u>ESTAMENT D'ÀRBITRES:</u> • MANUEL SEGARRA BERENGUER <u>ESTAMENT D'ENTITATS ESPORTIVES:</u> • C.M. AMICS VOLTA AL TERME FONDEGUILLA • Ximo Marín Herrero • CLUB AULA DE NATURA • Natalia Esteller Villanueva • CLUB DESPLOME Joaquín Blanco Tomelloso • CLUB EXCURSIONISTA ALTO PALANCIA Miguel Ángel Grifoll Martínez • S.M. CENTRO EXCURSIONISTA DE CASTELLÓN • Manuel Bellido Querol CIRCUMSCRIPCIÓ DE VALÈNCIA <u>ESTAMENT D'ESPORTISTES:</u> • CARLOS GABRIEL FERRIS GIL • LEOPOLDO ROMUALDO PIQUERAS PICAZO • NURIA CLARA ROVIRA BALLESTER • SERGIO TUDELA REAL • FRANCISCO JOSÉ MALDONADO JORDÁN <u>ESTAMENT DE TÈCNICS:</u> • AITOR MARTINEZ SABATER • SALVADOR BLANCO COTS	<u>ESTAMENT D'ENTITATS ESPORTIVES:</u> • CENTRO EXCURSIONISTA DE MONTESA Ismael Molla Ferrer • S.M. SOCIETAT EXCURSIONISTA DE VALENCIA GUAITA Miguel Ortiz Ferrer • CLUB ESPORTIU COR I MUNTANYA PUÇOL Arturo García Bernat • ARDILLAS CLUB DE SENDERISMO José Antonio García Casas CIRCUMSCRIPCIÓ D'ALACANT <u>ESTAMENT D'ESPORTISTES:</u> • ALICIA AVENDAÑO MARÍN • CARLOS AGULLÓ ALONSO • DOLORES ROELAS TRIVIÑO • ABEL AGULLÓ AGULLÓ • HÉCTOR LUCAS MARTÍNEZ • M^a ANGELS COLOMA SANCHIS • CARLOS M^a MANSANET TEROL <u>ESTAMENT D'ÀRBITRES:</u> • FRANCISCO DURÁ SEMPERE <u>ESTAMENT DE TÈCNICS:</u> • MIGUEL ANTA SANCHO <u>ESTAMENT D'ENTITATS ESPORTIVES:</u> • C.D. MUNT. I ESC. 15 CUMBRES ALACANT Francisco Hernández Pardo • CENTRO EXCURSIONISTA ELDENSE Julián López Busquiel
---	---

Sent les **9.30 hores del dia 14 de juny de 2025**, es reuneixen a **Alfondeguilla** (Castelló) els assembleistes relacionats al marge, prèviament citats a este efecte.

Durant la reunió es va tractar el següent Orde del dia, prèviament notificat als convocats:

1. Lectura i aprovació, si és procedent, de les actes anteriors.
2. Informe del president.
3. Canvis de Vocalies per substitució (Vocalia de Joventut).
4. Aprovació de la Memòria Esportiva, Comptes Anuals i liquidació del Pressupost de l'any 2024.
5. Consideració i aprovació, si és el cas, de les propostes que formulen els/les membres de l'Assemblea.
6. Suggeriments i preguntes.

Pren la paraula el Sr. Ferris, dona la benvinguda a tots els assembleistes i agraiïx a l'ajuntament d'Alfondeguilla i al Club C.M. Volta al Terme Alfondeguilla per l'ajuda en l'organització de l'Assemblea FEMECCV.

1. Lectura i Aprovació, si és procedent, de les actes anteriors.

Després de la modificació d'aspectes puntuals (canvi en pàgina 22 el valor 43 pel 40, pàgina 4 vicepresident per vicepresidenta i pàgina 6 posar bé el cognom Busquiel) que demanen dos assemblearis (Francisco Durá i Julián López) sobre l'acta ordinària es passa a votació:

VOTACIONS:

A FAVOR	24
EN CONTRA	0
ABSTENCIONS	4
TOTAL	28

Votacions a l'acta extraordinària

VOTACIONS:

A FAVOR	26
EN CONTRA	0
ABSTENCIONS	2
TOTAL	28

S'aprova per majoria les actes anteriors de l'Assemblea General.

2. Informe del president.

Pren la paraula el Sr. Ferris, qui comenta que és important que tota l'assemblea conega que, en 2024, es va iniciar una formació dirigida a tres tipus de voluntariat: cultural, ambiental i esportiu. En este moment, sumant els voluntaris formats l'any passat i els que s'han format recentment, comptem amb aproximadament 50 persones. Per primera vegada, la Federació disposa formalment d'un cos de voluntaris, i la idea és poder comptar amb ells per a col·laborar en diferents tasques.

Respecte a les ajudes als clubs de la FEME CV, la junta directiva va unificar en el mateix document i en un mateix període. A l'inici de l'any es va enviar a tots els clubs un document amb totes les ajudes que hi ha: la mediambiental, les culturals, els premis d'escalada i alpinisme, equipa i reequipa d'escalada, el resenyatitzat de senderes, les beques de la Federació i Muntanya Inclusiva. Això suposa una ajuda als Clubs d'uns 20.000 euros aproximadament.

D'altra banda, informa que es venia d'un primer pla d'igualtat, però a la fi de 2024 s'havia de realitzar el segon pla per a 4 anys. És un pla transversal, té a veure amb la major participació de les dones en les activitats, en les vocalies, que hi haja més tècnics esportius i més instructors a l'escola. Estes accions estan penjades en la pàgina web. No és un pla necessari per a la Federació per qüestions d'igualtat, sinó també perquè la Generalitat obliga a totes les federacions, igual que el protocol de violència al menor (que ja es va comentar en la reunió de clubs) o el protocol d'assetjament i abusos sexuals. Hi ha una sèrie de coses que ens obliga la Generalitat a tindre i hem d'estar en línia amb les normatives i objectius de la Generalitat.

Respecte a la DANA, treballem des de la FEME CV en tres tipus d'ajuda. Una és la de la Fundació Trinidad Alfonso; uns 15 clubs van rebre una sèrie d'ajudes. Nosaltres col·laborem en una

campanya de donació amb Fevadis, una associació de discapacitats d'Aldaia. Es va optar per donar tots eixos diners a esta associació perquè el seu local havia quedat destrossat. I uns 70 clubs que estaven damnificats en tota la zona de Requena, Utiel, la Foia de Bunyol, la Ribera i l'Horta no van haver de pagar la quota de 30 euros eixe any. També en el cas de l'Escola (EVAM) es van realitzar uns abonaments de descompte que ja s'han utilitzat.

Les vocals de clubs de València, Alacant i Castelló van treballar a realitzar una guia informativa de tot el que fa la federació: qui és qui, on podem trobar documents, contactes, les ajudes i informació de les àrees... És important per a tots els clubs. Al nou club que entra se li envia la guia. A més, es van realitzar unes enquestes a tots els clubs, de les quals van respondre 75. Des de la junta directiva hem pres nota d'algunes coses que demanaven els clubs i que ens van semblar importants.

El rocòdrom de búlder que volíem tindre des de fa ja uns anys per als nostres esportistes i Clubs, era un desig de la junta directiva establir-lo en algun municipi. Hem parlat amb 5 municipis; tots ens oferien un espai, però no en exclusiva o no cabia el rocòdrom. Finalment, l'Ajuntament de Benissa ens ha cedit un espai en exclusiva i l'estem condicionant. La idea és que el 13 de juliol, que tenim l'última prova dels Jocs Esportius Escolars, inaugurar-ho. Es realitzaran competicions, tecnificació, cursos i qualsevol activitat que necessitem per a donar-li un major ús amb cost molt reduït al no desmuntar-se i emportar-se a altres llocs amb el cost que suposava.

La millora de la senyalització de senderes en la CV és un tema important. El Comité de Senderes portava ja molt de temps darrere de la Conselleria de Medi Ambient, i els dos GR (GR7 i GR10) són responsabilitat de manteniment de la Conselleria. Insistim molt que la senyalització estava molt danyada pel pas del temps. Ha sigut una inversió d'al voltant de 200.000 euros. Desgraciadament, quan es va arreglar el GR7, va vindre la DANA i tota la zona de Chera, Requena, Bunyol està tota destruïda. Seguim en eixa línia: mantindre estes dos grans senderes de la Comunitat Valenciana i treballar en un projecte a llarg termini de dinamització del GR7 amb municipis i empreses locals.

Respecte al Refugi Escola de Penyagolosa, no vol dir el President una data d'inauguració ja que hi ha hagut retards en l'obra per diferents causes. El director general d'Esport el va informar que cal fer una modificació d'obra, ja que han de canviar el tema del subministrament d'aigua, de llum i de residus. Una sèrie de gestions i permisos que estan endarrerint molt este tema. La idea, segons ells, és que a final d'any estiga acabat, per la qual cosa estarem pendents i esperem poder obrir en 2026.

Comenta la idea del Comité de Senderes sobre la sendera homologada de l'any: va començar l'any passat, es va realitzar una votació popular amb molta participació, unes 2.000 persones. El reconeixement el vam donar en la Gala FEMECCV, i van ser la ruta del Barranc Moreno de Bicorp i el GR-331 del Port Camins de la conquesta. La idea és presentar-ho a la Sendera de l'Any de la FEDME.

Es presenten uns vídeos que es van fer l'any passat de senderes, amb la Diputació de València i amb la Generalitat Valenciana, per a recordar-vos que heu de compartir, perquè es visualitzen.

Des de fa ja tres anys, la Federació està digitalitzant l'arxiu històric. És un objectiu que teníem pendent; tenim més de 60 anys d'història i cal recuperar la història del muntanyisme de la CV. S'està fent una gran faena a digitalitzar i recuperar. La idea és començar a penjar en el web alguns documents.

Encara que hem tingut una gran participació en campionats i proves de la FEDME i som la federació que més llicències té, fins a la data en estos anys no tenim cap benefici o retorn d'ajudes a la FEMECCV i als seus Clubs. Tenim gent olímpica i molts esportistes amb molt bons resultats, i això costa molt tindre-ho ací al capdamunt, per la qual cosa continuarem demanant

a la FEDME i a la GV que ens done suport per a sufragar estos gastos d'esportistes de competició i altres gastos de tecnificació

Sobre l'Escola i el Tossal, continuem, encara que amb dificultats en el centre autoritzat, ja que la Generalitat no ens dona moltes facilitats en temes burocràtics. Esport a l'Escola s'està consolidant i la idea és continuar treballant amb els col·legis de la Comunitat.

El tema de les eleccions de la FEDME es va realitzar a la fi de l'any passat. Va acabar la legislatura d'Alberto Ayora i es va presentar la candidatura de Bernat amb més gent, i va guanyar les eleccions. Des de la FEMECCV ja hem parlat amb Bernat en diverses ocasions. Com sempre, als nous presidents els desitgem sort i ànim, però li hem tornat a dir el mateix: la Federació Espanyola ha de fer més costat a les federacions autonòmiques i als clubs, ja que la FEDME està formada per eixos clubs i esportistes, tècnics i àrbitres de les diferents federacions autonòmiques

Una altra novetat que ja havíem treballat l'any passat ha sigut la llicència estival. El 23 de juny començarà el tràmit. L'any passat va tindre molt bon acolliment: unes 600 llicències.

Participem en el 2n Congrés Internacional de Senderisme i Esport de Muntanya al costat de la Universitat Catòlica de València, i en el 3r Congrés de Dona i Muntanya amb la FEDME.

En 2025 comencem amb una nova modalitat: la marxa aquàtica. Esta modalitat ja la tenen els catalans, francesos, italians, etc. La Comissió de Noves Modalitats està treballant en el tema. Tenim uns instructors a Alacant i València que es van formar a Catalunya amb l'Escola de la FEEC gràcies al conveni amb la FEMECCV. Esta modalitat està inclosa en l'assegurança i es pot practicar ja com a entrenament i salut i per a cursos d'iniciació. La nostra idea és que la Federació Espanyola reconega esta modalitat igual que va fer ja amb la Marxa Nòrdica, i així li ho demanarem diverses FFAA en la pròxima Assemblea FEDME. També s'està treballant amb el coastering, slakeline i raid de muntanya

Farem unes jornades a Morella per al GR7. Venen els tres directors generals de la Generalitat, que és una cosa important; ve la Federació Valenciana de Municipis i Províncies, la Diputació de Castelló, el president de la FEDME, les quatre federacions (catalana, andalusa, murciana i FEMECCV), i creiem que és important si aconseguim els diners, que és del que es tracta, i aconseguir una inversió per a l'any que ve i anar treballant en un projecte de marca del GR7 per a millorar la qualitat de la sendera tant en equipaments com en serveis.

Acampa i Educa, és una plataforma que hem creat al costat de les dos grans associacions scouts de la CV per a exigir millores. Acampar, dormir en refugis forestals o fer travessia està cada vegada més complicat i per això demanem una major sensibilitat per part de la GV, diputacions i ajuntaments. Hem d'invertir i consensuar amb els usuaris organitzats. Hem tingut una reunió amb ells i entenen que cada vegada les zones d'acampada estan més complicades per temes de seguretat, incendis, etc... i, els permisos més difícils d'aconseguir. És un tema que ens preocupa. Nosaltres entenem l'acampada d'una altra manera, com sempre ha sigut una manera d'acostar-se a la natura realitzant activitats esportives i educatives, i no en el que s'ha convertit ara i veiem amb preocupació la massificació, falta d'educació ambiental i cívica per part d'alguns usuaris

El tema de les sengles i el trànsit de bicicletes que no és fàcil de resoldre i porta temps en debats. No entenem com un col·lectiu ha pactat amb la Generalitat sense comptar amb les juntes rectores dels parcs, ni amb la nostra federació ni amb altres usuaris organitzats com a centres educatius i associacions juvenils de TL, ja que creiem que s'havia d'haver fet un treball conjunt en les juntes dels parcs per a arribar a un acord que garantira conservació, usos sostenible i compatibilització de les diferents activitats.

Hem començat amb els campus juvenils. Van molt bé, es van completar molt ràpid. Hi ha un a Vallada d'escalada i un altre en Javalambre d'esports multiaventura.

Hem aconseguit amb la Diputació de Castelló que es quede com a promotor el GR33 de Castelló a Penyagolosa. La seua idea és que enguany treballen en la senyalització i d'esta manera es veuran beneficiats també el recorregut de la MIM i dels Pelegrins de les Useres a Penyagolosa.

3. Canvis de Vocalies per substitució (Vocalia de Joventut).

Pren la paraula el **Sr. Ferris**. Segons els estatuts, quan s'ha de substituir a un vocal per una persona externa a la Junta Directiva, és necessari presentar-lo i aprovar-lo en Assemblea.

A més, s'han realitzat algunes reubicacions internes dins de la Junta Directiva, les quals no requereixen votació. Leo assumix la Vicepresidència 1a i Lola la Vicepresidència 2a.

Quant a Marxa Nòrdica, com sabeu, va haver-hi un canvi, i finalment la Junta Directiva ha decidit constituir una comissió gestora composta per Pepa, Eva, Naïllaura i Carlos que ara es consolida com a Comité de MN fins a 2026 comptant amb l'equip tècnic de seleccionador i tecnificació. Està previst realitzar una trobada de Marxa Nòrdica no competitiva, de caràcter lúdic i formatiu, a Vilallonga el pròxim 26 de setembre.

Pren la paraula **Sr. Jesús García**, nou vocal de Cultura, Territori i Voluntariat. Explica que és llicenciat en Geografia, agent d'ocupació i desenvolupament rural. És natural de Jalance, un xicotet municipi de l'interior valencià amb uns 800 habitants, lloc que va despertar el seu interès per la muntanya. Actualment treballa en la Universitat de València, en el departament de Geografia, participant en projectes d'investigació. Comenta que es va aficionar a la fotografia fins al punt d'especialitzar-se en fotografia aèria. És pilot de drons i l'apassiona capturar imatges des de l'aire.

Seguidament es passa a votació:

A FAVOR	31
EN CONTRA	0
ABSTENCIONS	0
TOTAL	31

S'aprova el canvi i ratificació

4. Aprovació de la Memòria Esportiva, Comptes Anuals i liquidació del Pressupost de l'any 2024

Pren la paraula el **Sr. Ferris**. Anuncia la projecció d'un vídeo que es va mostrar durant la Gala, en el qual es resumix com va ser l'any 2024. Informa que s'ha enviat als assistents la memòria esportiva i que, amb l'objectiu de facilitar la seua lectura, s'ha reduït la seua extensió a la mitat.

Pren la paraula la **Srta. Marta**. Comenta les dades de participació en activitats associatives, incloent-hi el còmput per vocalies i el calendari oficial. S'ha registrat una participació inferior a la de l'any anterior, principalment a causa de la cancel·lació d'activitats a causa de la DANA. No obstant això, ha augmentat la participació de persones federades. Destaca especialment l'increment en l'assistència al Dia del Senderista a Alacant i Castelló. En canvi, l'edició de València no va tindre el mateix èxit, ja que una setmana després es va repetir la mateixa ruta amb idèntic track. Per a evitar duplicitats, es treballarà en què els clubs no programen activitats idèntiques a les ja incloses en el calendari oficial.

També s'ha observat una disminució en la participació femenina, motivada per la cancel·lació d'una trobada de dones. Malgrat això, continua l'augment de participació en altres activitats.

Pren de nou la paraula el **Sr. Ferris**. En absència de Naiara, presenta el còmput de les activitats competitives. S'han arreplegat i presentat totes les dades corresponents a escalada (bloc, dificultat, velocitat), campionats autonòmics i Trail, incloent totes les proves de CXM i Marxa Nòrdica.

Pren la paraula el **Sr. Miguel Anta**. Informa que, des de l'Escola, es continua amb la formació d'esportistes. S'han programat noves formacions, com a entrenaments d'escalada en diversos nivells, i cursos de primers auxilis: un primer nivell genèric orientat als esports de muntanya, i un segon nivell més específic, adaptat a modalitats com escalada, barrancs o alpinisme, segons corresponga.

Es manté també la formació específica per a clubs. S'ha realitzat una modificació en les tarifes, encara que la seua aplicació serà ja a partir de 2025.

En relació amb les ajudes per la DANA, tal com comentava Carlos, s'estan utilitzant. Encara que són ajudes individuals, es gestionen a través dels clubs afectats en les zones damnificades.

Respecte a les titulacions federatives, s'han realitzat proves d'accés per al curs de monitor voluntari de club, encara que no es va aconseguir el nombre mínim de participants per a poder impartir el curs. Actualment, s'està en contacte amb un grup de persones de Castelló per a valorar si és possible convocar-lo. També es van programar diversos cursos d'àrbitres de Carreres per Muntanya, i finalment es van desenvolupar els d'àrbitres d'escalada.

S'està col·laborant amb l'Escola Espanyola en temes relacionats amb l'arbitratge en carreres per muntanya, incloent-hi proves adaptades.

Quant a la formació impulsada des de les vocalies, l'any passat es van realitzar els cursos d'Alpinisme 1 i 2 dins del programa *Dona i Muntanya*, així com un de supervivència, també emmarcat en esta iniciativa.

Respecte al programa *Esport a l'Escola*, s'han cobert tots els centres disponibles. La Fundació Trinidad Alfonso oferia places en 11 centres, mentres que la Conselleria oferia altres 17, la qual cosa ha permés atendre 28 centres en total, enfront d'una demanda que superava les 70 peticions. La formació se centra en iniciació al muntanyisme i escalada, amb continguts bàsics sobre seguretat, organització d'una motxilla, planificació de rutes, etc. Encara que l'enfocament del programa ha anat evolucionant, tant la Fundació com la Conselleria van sol·licitar que se centrara en estes dos activitats principals.

Quant a la col·laboració amb la Fundació Municipal de València, enguany no es continuarà amb el programa de curs d'iniciació de marxa nòrdica i aquàtica a la platja de València, que havia estat funcionant durant dos estius. La decisió es deu al fet que la fundació no ha complit amb els pagaments previstos a la federació i per tant no és viable a futur si no se solucionen estos problemes.

Respecte al Tossal, s'han matriculat 5 alumnes en el Tècnic Esportiu Superior d'Escalada, 14 en el Cicle Inicial (8 en Escalada i 4 en Barrancs). No obstant això, la Conselleria està establint uns criteris de funcionament que estan dificultant considerablement la gestió. El nombre d'alumnes ha disminuït de manera preocupant, ja que no es permet cobrar la prova d'accés. S'ha recorregut esta mesura sense èxit. A més, obliguen a realitzar dos proves d'accés. D'altra banda, el centre públic de referència ha assumit la gestió de les matrícules i inscripcions, però el seu funcionament és molt rígid: només obrin dos dies i exclusivament de manera presencial a Elx, la qual cosa complica molt la situació per a estudiants d'altres províncies, com Castelló. Enguany es va habilitar la inscripció en línia, encara que amb nombrosos problemes tècnics.

Pren la paraula el **Sr. Francisco Durá** (Assembleista), Pregunta si, respecte a la formació en *Conducció en el Medi natural*, l'habilitació de l'autorització per a realitzar maniobres amb corda pot perjudicar la federació.

Respon el **Sr. Anta**. Explica que es tracta d'un cicle que porta ja molts anys. En principi, no afecta directament els tècnics esportius, encara que sí que reduïx lleugerament l'alumnat potencial, ja que oferix una eixida professional alternativa que abans no existia. A més, s'ha reduït a la mitat el nombre de centres que l'impartixen i ha baixat també el nombre de matrícules.

Pren la paraula la **Sra. Talens**, qui fa un resum de l'execució del pressupost 2024. Assenyala que els objectius de l'any eren mantindre l'estabilitat financera, optimitzar recursos, augmentar la participació federativa i reforçar el patrocini a través de noves vies com la Fundació de l'Esport.

Comenta que, respecte a l'any anterior, va haver-hi avanços positius: van augmentar les subvencions rebudes, els ingressos per llicències i la inversió en activitats esportives. No obstant això, també van pujar els gastos en organització, docència i activitats.

Quant a ingressos, es va executar un 90% del que es preveu, degut principalment a la baixa execució de subvencions. Per contra, llicències i homologació de senderes van superar les expectatives, mentres que Escola i Dona i Esport van quedar per davall.

Els gastos d'organització es van desviar un 5% per damunt del pressupost, sobretot per ajustos salarials, serveis externs i material no previst. Algunes vocalies, com Cultura o Seguretat, quasi no van executar gasto, ajudant a compensar.

En activitats esportives, es va executar el 97%, encara que amb grans diferències internes: algunes partides es van excedir i altres a penes es van utilitzar. També va haver-hi iniciatives noves sense partida pressupostada.

En docència, es va executar el 95%, però amb desajustaments: el curs per a esportistes només va usar el 27% del pressupost i els gastos generals de l'EVAM a penes el 8%.

Finalment, tecnificació va ser el bloc amb menor execució (70%), afectat per la falta de subvencions, especialment en alpinisme, escalada i CXM.

Conclou destacant que, encara que existix dèficit per la dependència de subvencions, els fons d'inversió a llarg termini es mantenen intactes i es continua treballant amb responsabilitat.

Pren la paraula el **Sr. Francisco Durá** (Assembleista), qui pregunta per l'increment notable en la partida d'adquisició d'articles de la FEMECCV.

Respon la **Sra. Avendaño**, indicant que este gasto correspon a uns calcetins que es van posar a la venda. Al no haver-se produït compres suficients, s'ha realitzat una devolució i actualment s'està a l'espera de l'ingrés corresponent.

Continua el **Sr. Francisco Durá**, preguntant per què en el programa *Esport a l'Escola* apareix un saldo negatiu d'aproximadament 6.000 €.

Respon la **Sra. Avendaño**, explicant que l'any passat hi havia una persona contractada per a este programa, i que la subvenció només cobria el 15% del cost de coordinació. Enguany s'ha optat per assumir-ho directament des de l'equip tècnic.

El **Sr. Durá** continua, referint-se a l'informe d'auditoria, on s'esmenta que, si se segueix en la mateixa línia, podria perillar la continuïtat de la federació. També mostra la seua sorpresa en veure que només figura la subvenció de la Diputació de València, quan també es reben fons des de la Diputació d'Alacant.

Se li confirma que es tracta d'una errata.

El Sr. Durá aprofita per a felicitar l'equip econòmic, destacant que el dèficit ha sigut menor que el de l'any passat, la qual cosa considera un gran esforç. També felicita la Junta Directiva, ja que considera que s'està avançant pel bon camí per a ajustar l'economia de la federació.

Pren la paraula la Sra. Avendaño, agraïx la felicitació i recorda a l'Assemblea que en 2025 s'estan patint importants retallades en subvencions, en gran part degut a l'efecte de la DANA.

El Sr. Durá es dirigix al president, comentant que anteriorment es rebia finançament de la FEDME per a l'àrea de tecnificació, i considera que seria important lluitar per recuperar-la.

Respon el Sr. Ferris, explicant que la FEDME va retirar eixa subvenció en el seu moment, al·legant que el Consell Superior d'Esports no estava a favor de concedir-les. Des de llavors, la federació ha hagut d'assumir internament eixe gasto que abans cobria la FEDME.

Seguidament es passa a votació del Memòria Esportiva, Comptes Anuals i liquidació del Pressupost de l'any 2024

A FAVOR	29
EN CONTRA	0
ABSTENCIONS	1
TOTAL	30

S'aprova el calendari de Competicions Oficials i altres Activitats 2025

5. Consideració i aprovació, si és el cas, de les propostes que formulen els/les membres de l'Assemblea.

Pren la paraula el Sr. Ferris, qui informa que hi ha tres propostes plantejades per a esta Assemblea. Recorda que, segons el que s'establix en el reglament aprovat en assemblea, els assembleistes poden delegar la presentació de les seues propostes a una altra persona. No obstant això, ni Merche ni Daniel Agulló han assistit a l'assemblea, per la qual cosa la seua proposta que han enviat no pot ser presentada en esta Assemblea. Afig que la Junta Directiva ha presentat una proposta alternativa, que creiem més ajustada i realista.

CONTESTACIÓ A LA PROPUESTA DE MERCEDES CARBONELL

1. ANTECEDENTES

Los deportistas de edad avanzada han sido pilar esencial en la organización y participación de competiciones de montaña y marcha nórdica en la Comunidad Valenciana. Su conocimiento, dedicación y pasión han permitido:

- Inspirar la creación de clubes y reglamentos específicos.
- Asegurar la continuidad y el buen prestigio de las pruebas.
- Impulsar el crecimiento del deporte popular y federado entre todas las edades.

La Propuesta presentada por la Sra. Mercedes Carbonell pretende reconocer formalmente esta contribución mediante la creación de categorías etarias específicas para "mayores" y su obligatoriedad en todos los eventos adscritos a la Federación.

2. PROPUESTA DE MERCEDES CARBONELL

1. Categorías por edad
 - Intervalos quinquenales para "mayores" en montaña y marcha nórdica:
 - 60-64 años
 - 65-69 años
 - 70-74 años
 - ...etc.
2. Reconocimiento reglamentario
 - Incluir de modo expreso la categoría "Mayores" en los reglamentos y programas de cada competición.
3. Obligatoriedad de inclusión
 - Imponer como requisito de afiliación federativa que todo club u organización incluya dichas categorías en sus eventos.

3. CONTRAPROPUESTA DE LA JUNTA DIRECTIVA

Tras el análisis de viabilidad deportiva, organizativa y jurídico-legislativa, la Junta Directiva propone:

5. CONCLUSIÓN

La Contrapropuesta de la Junta Directiva preserva el espíritu de reconocimiento de la Sra. Carbonell, añadiendo:

- Una nomenclatura armonizada con estándares nacionales e internacionales.
- Un mínimo de 4 inscritos para asegurar categoría competitiva.
- Un sistema de cumplimiento proponiendo modificación de Reglamentos.

Se propone la aprobación de la Contrapropuesta, modificando el Reglamento de Competiciones de la Federación como sigue:

1. Artículo X: Definición de categorías "Máster 60" y "Veterano D" (solo para Marcha Nórdica).
2. Artículo Y: Inclusión de las categorías en todas las pruebas federadas.
3. Artículo Z: Validación de categoría con un mínimo de cuatro participantes.

Aspecto	Propuesta de Mercedes Carbonell	Contrapropuesta de la Junta Directiva
Intervalos de edad	Quinquenales desde 60 años	- Máster 60 (≥ 60 años) - Veterano D (≥ 66 años) - Máster para un reconocimiento acorde con nomenclatura internacional (IAAF/CAD) - Veterano D para ≥ 66 años en Marcha Nórdica
Denominación	"Mayores"	
Inclusión de género	No diferenciada; misma categoría para ambos sexos	Misma categoría unisex, reforzando la igualdad de reconocimiento
Validez de categoría	No especificado mínimo de inscripciones	Categoría válida si concurren ≥ 4 participantes en cada prueba
Obligatoriedad	Inclusión obligatoria de forma universal	Se recomienda la modificación de los Reglamentos de ambas disciplinas

4. JUSTIFICACIÓN Y MARCO LEGAL

1. Adecuación a normativa deportiva
 - La denominación "Máster" está alineada con la World Masters Athletics, favoreciendo la homologación internacional.
 - La categoría "Veterano D" (≥ 66 años) respeta la tipificación de veteranos en la Marcha Nórdica, que contempla desgloses por décadas o tramos quinquenales.
2. Igualdad de trato
 - El mismo reconocimiento para mujeres y hombres evita discriminaciones de género (Ley 3/2007 para la Igualdad Efectiva de Mujeres y Hombres de la C.V.).
3. Viabilidad organizativa
 - Exigir un mínimo de 4 participantes por categoría garantiza competitividad real y evita la proliferación de categorías con baja participación, lo cual incide en costes logísticos y de arbitraje.
4. Obligatoriedad versus recomendación
 - Se propone incorporar estos contenidos en los Reglamentos de ambas disciplinas.

Pren la paraula el Sr. **Isidre Damià (secretari de la FEME CV)**, qui explica que Merche plantejava una proposta de modificació en les categories competitives: establir divisions cada cinc anys en lloc dels deu actuals, tant en marxa Nòrdica com en Carreres per Muntanya. A més, proposava que esta divisió s'arreglaria en els reglaments i fora d'obligat compliment per part de les organitzacions que realitzen activitats competitives.

El Sr. **Damià** informa que des de la Federació s'ha treballat una contraproposta, arreglant els aspectes més rellevants de la proposta inicial. Indica que la divisió en categories cada cinc anys generava una subclassificació excessiva. Reconeix que en marxa Nòrdica i Carreres per Muntanya les classificacions ja diferixen, i per això, la proposta de la FEME CV inclou:

- **Incorporar una quarta categoria en marxa Nòrdica**, denominada *Veterans D* (majors de 66 anys), per la significativa participació en eixe tram d'edat.
- **Recuperar la categoria *Màster 60* en Carreres per Muntanya**, tant en categoria masculina com femenina. Esta ja s'havia implementat en el passat, però va ser retirada per baixa participació.
- **Les dos subcategories tindrien validesa sempre que hi haja almenys 4 participants.**

- La proposta s'arreglegaria formalment en l'Assemblea Extraordinària de novembre, dins de l'apartat de canvis de reglament de Carreres per Muntanya i Marxa Nòrdica.

Pren la paraula el **Sr. Francisco Durá (Assembleista)**, qui expressa el seu desacord amb la proposta, ja que considera que la FEME CV hauria de seguir els reglaments establits per la FEDME. Afig que la creació de tantes subcategories pot donar lloc a un excessiu lliurament de medalles i premis acumulatius.

Respon el **Sr. Damià**, assenyalant que la FEDME té la voluntat de reforçar els seus reglaments perquè siguin més equitatius entre federacions. Quant als premis acumulatius, aclari que no és possible obtindre diversos premis dins d'una mateixa categoria, per la qual cosa no es donarien duplicitats.

Seguidament es passa a votació la Proposta presentada per la Junta Directiva

A FAVOR	25
EN CONTRA	3
ABSTENCIONS	1
TOTAL	29

S'aprova la segona proposta de la Junta Directiva.

Seguidament es procedix a la presentació de l'última proposta, presentada per la Junta Directiva.

En base a los Estatutos de la Federación d'Esports de Muntanya i Escalada de la Comunitat Valenciana (FEME CV) y haciendo ejercicio de las funciones de la Asamblea se presenta la siguiente propuesta:

PROPUESTA

Desde la Junta Directiva se propone a la Asamblea General de la FEME CV:

Reconozca formalmente la imputación de pérdidas del ejercicio 2024 al fondo de reserva, de conformidad con lo establecido en los artículos 11.3 y 60.3 de los Estatutos.

FUNDAMENTACIÓN JURÍDICA

1. Artículo 11.3 – Reuniones y competencias de la Asamblea General Ordinaria:

"La Asamblea General Ordinaria tiene la competencia de aprobar las cuentas anuales, la memoria deportiva y la liquidación del presupuesto del año anterior".

- Esta redacción implica que la aplicación del resultado del ejercicio, tanto si hay beneficios como si existen pérdidas, forma parte del contenido aprobado.
- En consecuencia, la imputación de las pérdidas al fondo de reserva requiere necesariamente acuerdo explícito por parte de la Asamblea General al aprobar las cuentas.

2. Artículo 60.3 – Cuentas anuales:

"Las cuentas anuales se aprobarán por la Asamblea General en los seis primeros meses del ejercicio por mayoría simple".

- Esta aprobación incluye la propuesta de distribución o aplicación del resultado, lo cual abarca expresamente la decisión de destinar las pérdidas al fondo de reserva u otro tratamiento contable.

LA JUNTA DIRECTIVA

Pren la paraula la **Sra. Avendaño**, qui explica que esta proposta correspon a la imputació de les pèrdues de l'exercici 2024 al fons de reserva, d'acord amb el que s'establix en els articles 11.3 i 60.3 dels Estatuts de la FEME CV.

Seguidament es passa a votació la 2n Proposta presentada per la Junta Directiva

A FAVOR	31
EN CONTRA	0
ABSTENCIONS	0
TOTAL	31

S'aprova la segona proposta de la Junta Directiva.

6. *Suggeriments i preguntes.*

Pren la paraula el Sr. Francisco Durá, qui informa que en la zona de la Vega Baixa s'està generant un problema amb un nou agent forestal que, segons indica, està obligant a desmuntar vies d'escalada. Comenta que es va celebrar una reunió d'escaladors —a la qual van assistir unes 30 persones— en la qual es va esmentar que s'havia convidat a la Federació, i el va sorprendre que no assistira cap representant, especialment tenint en compte que el vocal de Medi Ambient, José Trasovares, residix prop de la zona. Assenyala que s'ha format un grup de treball i manifesta que qualsevol decisió per a limitar l'escalada ha de fer-se en coordinació amb la Federació, i no de manera unilateral ni sense previ avís.

Pren la paraula el Sr. Carlos Ferris, qui aclaria que des de la Federació s'actua cada vegada que hi ha una restricció, presentant al·legacions. Afig que en totes les ocasions en què hi ha hagut conflictes, s'han mantingut reunions tant amb els equipadors com amb els escaladors, amb l'objectiu de buscar solucions i analitzar les resolucions adoptades. I per tant es demana al Sr. Durá que li facen arribar eixes peticions a la FEMECCV des de la Vega Baixa al vocal de medi ambient

Pren la paraula el Sr. Manuel Bellido, representant del Centre Excursionista de Castelló. Planteja la seua preocupació sobre el tema de la facturació de llicències federatives. Explica que estan rebent factures a nom del centre per federatives tramitades de manera particular, la qual cosa els genera un desfasament comptable, ja que no existix ni transferència ni eixida de caixa corresponent.

Pren la paraula el Sr. Ferris. Informa que alguns clubs sol·liciten que en *PlayOff* es bloquege l'emissió de llicències, de manera que només puga realitzar-les el club. La Sra. Avendaño afig que, per a això, els clubs han de fer la petició per escrit via email, i així es tanca el club al públic, tant per a tràmits en línia com presencials en oficina. És imprescindible sol·licitar-ho per escrit.

Continua el Sr. Bellido insistint en la necessitat de protegir els camins de ferradura. Assenyala que són molt fràgils per a la circulació de bicicletes, i l'ús massiu els deteriora, la qual cosa podria provocar la seua desaparició. Sol·licita una cura especial per a la seua conservació.

Pren la paraula el Sr. Carlos Mansanet. Informa que la federació participa directament en el Consell Assessor de Medi Ambient i en la Mesa Forestal. A més, hi ha representació de clubs excursionistes en les juntes rectores de 14 parcs naturals i espais protegits de la Comunitat Valenciana. Manifesta la seua preocupació perquè la participació és escassa, i recorda als centres excursionistes i federats que tenen representació que han d'implicar-se perquè eixes

junes rectores es convoquen i es garantisca la informació oficial, evitant la desinformació i les faules. Anima a la Federació a exigir als responsables que convoquen estes juntes i participen activament.

D'altra banda, informa sobre la **Llei Òmnibus**. Explica que la Generalitat Valenciana, mitjançant esta llei —denominada *Llei de mesures fiscals, de gestió administrativa, financera i d'organització de la Generalitat*— va introduir, el passat 31 de març, modificacions que afecten diverses Conselleries i Direccions Generals. Detalla que esta llei modifica apartats clau de la Llei d'Espais Naturals Protegits de 1994, permetent la circulació de bicicletes per tots els espais naturals, sendes i camins, sense haver consultat ni recaptat l'opinió dels òrgans de gestió d'estos espais. Subratlla que la Conselleria no ha sol·licitat la participació ni l'opinió dels espais afectats.

Pren la paraula el **Sr. Ferris**. Informa que el lògic és que es revise la regulació d'això amb criteris tècnics i mediambientals amb els altres usuaris i amb els gestors de parcs. Es demanarà a la vocalia de Medi Ambient que explique detalladament en què consistixen estes mesures i com s'aplicaran.

S'obri un torn de debat sobre este assumpte.

El **Sr. Manolo Bellido** comenta que, atés que ha comprovat que tothom s'entén en valencià, proposa que la pròxima assemblea es desenvolupe íntegrament en valencià.

El **Sr. Ferris** respon que ja es va alternant l'ús del valencià, però que, en general, s'utilitza habitualment.

El **Sr. Joaquín Blanco**, representant del Club Desplome de Onda, pregunta pel nombre d'assembleistes, assenyalant que ha observat que hi ha 99. Pregunta si existix un contingent màxim, i si pot incloure's nous clubs que s'adherisquen a la FEMECCV.

El **Sr. Ferris** explica que el contingent és de 100, però actualment hi ha 99 perquè va quedar una plaça vacant a Castelló que no es va cobrir. Afig que, si apareix un nou club interessat a tindre representació en l'assemblea, no pot incloure's en esta legislatura, ja que no es realitzen intercanvis de clubs durant el mandat: cada club és elegit per votació dels altres clubs federats. Detalla que la composició de l'assemblea és: 50% clubs, 30% esportistes i 10% tècnics, amb un repartiment provincial proporcional al nombre de clubs i federats de cada província.

El **Sr. Blanco** planteja si es pot conèixer el percentatge de federats que practiquen escalada.

La **Srta. Talens** explica que, actualment, quan un federat tramita la llicència, la majoria marca totes les caselles pensant que així té major cobertura, sense llegir que es tracta d'un apartat estadístic. Per això, no és possible disposar d'un percentatge real, encara que es podria estimar a partir de les dades de participació en competicions. Per a l'any vinent es preveu modificar el formulari perquè siga més clar i facilite obtindre dades més precises.

El **Sr. Blanco** afig que li agradaria conèixer quants assembleistes practiquen escalada.

El **Sr. Ferris** respon que es realitzen enquestes als clubs, però no tots contesten. Es revisarà la possibilitat de millorar esta estadística i arreplegar més dades.

El **Sr. Blanco** comenta que ha sentit que la instal·lació del rocòdrom de Benissa és xicoteta per a la pràctica d'escalada, i que, encara que s'estan realitzant millores, ara com ara no resulta del tot adequada per a albergar unes certes activitats.

El **Sr. Anta** aclaria que el rocòdrom és perfectament apte per a l'escalada, encara que l'espai pot resultar limitat en cas de competicions amb gran afluència de públic, ja que no hi ha massa espai per a espectadors. No obstant això, s'estan habilitant graderies i l'espai és molt adequat per a formació. Recorda que les naus es trobaven en desús i confronten amb la ciutat esportiva, la qual cosa facilita el seu aprofitament.

El Sr. Ferris puntualitza que la federació porta tres anys i ha tractat amb cinc ajuntaments per a aconseguir la cessió gratuïta i en exclusiva d'un espai. No es tracta d'un rocòdrom privat i, per tant, no es preveu realitzar totes les competicions allí. Destaca l'esforç de l'Ajuntament de Benissa, que ha habilitat una nau per al calfament i, encara que amb pressupost limitat, ha permés disposar d'esta instal·lació. Subratlla que la construcció del rocòdrom va suposar una inversió de 50.000 euros per a la federació i que ha de donar-se més ús al rocòdrom, però de manera estable, no itinerant donat l'alt cost del muntatge i desmuntatge.

El Sr. Blanco planteja que el Club Desplome estaria interessat a ampliar les instal·lacions del seu rocòdrom de bulder, i suggerix valorar la possibilitat de traslladar-lo a les instal·lacions del poliesportiu municipal d'Onda, sempre que no existisca un conveni amb l'Ajuntament de Benissa.

El Sr. Ferris respon que sí que existix un conveni, l'Ajuntament de Benissa ens va cedir l'espai, i que tant de bo esta proposta haguera arribat abans per a haver-la estudiat. Actualment, el conveni té una duració de quatre anys, renovable anualment.

El Sr. Blanco pregunta qui pot assistir a l'Assemblea de la FEDME i si les federacions poden presentar propostes.

El Sr. Ferris explica que el funcionament és similar al de la Federació Valenciana. Hi ha representants de clubs, esportistes, tècnics i àrbitres, i el llistat està publicat. Tots ells poden presentar propostes o rebre propostes de tercers per a la seua presentació.

Sent les 12.40 hores, es dona per conclosa l'Assemblea General Ordinària.

*Vist i plau Carlos Ferris Gil
Presidente de la FMECV*

*Fdo. Isidre Damià Llopis
Secretari FMECV*